

朝陽科技大學 098學年度第2學期教學大綱  
Financial Markets 金融市場

當期課號	1330	Course Number	1330
授課教師	嚴宗銘	Instructor	YAN,TUNG MING
中文課名	金融市場	Course Name	Financial Markets
開課單位	保險金融管理系(四日)二C	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	1. 使學生了解金融市場之意義 2. 讓學生能應用金融市場之原理在現實生活中 3. 能具備保險金融從業人員之專業態度 4. 能知曉金融市場的發展概況	Objectives	1. Enabling students to understand meaning of financial market. 2. Making students apply principles of financial market in actual life. 3. Having professional attitudes of personnel in insurance industry. 4. Able to know development of financial market.
教材	Frank J. Franco Modigliani and Michael G, Ferri, "Foundation of Financial Markets and Institution", Prentice Hall International Inc.	Teaching Materials	Frank J. Franco Modigliani and Michael G, Ferri, "Foundation of Financial Markets and Institution", Prentice Hall International Inc.
成績評量方式	期中：30% 期末：40% 平時：30%	Grading	medi-term：30% final：40% participation：30%
教師網頁	-		
教學內容	介紹各種類型的金融市場及我國發展的現狀 (一)金融市場 (二)貨幣市場 (三)資本市場 (四)單一銀行制度 (五)分支銀行制度	Syllabus	Introduction to financial market. (一)Financial Market (二)Money Market (三)Capital Market (四)Unit Banking (五)Branch Banking

尊重智慧財產權，請勿非法影印。